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Ján Čarný ředitelem 
MasterCard pro Polsko 

Ján Čarný, generální ředitel Mas-
terCard Europe pro Českou re-
publiku a Slovenskou republiku 
se s platností od 1. října stal gene-
rálním ředitelem zodpovědným 
také za řízení aktivit v Polsku.  
Ján Čarný, který u společnosti 

MasterCard pracuje od roku 1999, tak nyní zod-
povídá za tři klíčové trhy ve střední Evropě. Ty 
dohromady reprezentují přibližně 12 milionů 
vydaných platebních karet nesoucích některou ze 
značek platebního systému MasterCard (Master-
Card, MasterCard Electronic a Maestro). 
Kučerová posílila PwC 

Viera Kučerová posílila oddělení 
daňových a právních služeb spo-
lečnosti PricewaterhouseCoopers 
v ČR, kam nastoupila na pozici 
senior manager po čtyřech letech 
práce v londýnské kanceláři. 
Bude zodpovědná za poskytování 

poradenství v oblasti fúzí a akvizic a strukturová-
ní transakcí jak pro finanční investory a společ-
nosti obchodující s rizikovým kapitálem, tak pro 
mezinárodní skupiny. 
Viera Kučerová pracuje ve společnosti PwC od 
roku 1994. Před nástupem do londýnské kancelá-
ře společnosti působila jako daňový specialista v 
PricewaterhouseCoopers v Bratislavě.  

LIDÉ 

KOMENTÁŘ 
K diskusi bank a ministerstva financí 

V pátek zasedalo prezidium České 
bankovní asociace a zabývalo se hodnocením 
dosavadního průběhu diskuse s minister-
stvem financí k tématu vztahů bank a jejich 
klientů. Jak debata vyzněla? O tom jsme 
hovořili s Pavlem Štěpánkem, náměstkem 
výkonného ředitele ČBA. Rovněž jsme se ho 
ptali na to, jak ČBA diskutuje s organizace-
mi chránícími zájmy spotřebitelů. 

Debata byla velmi zevrubná a i když v 
jejím rámci zaznělo mnoho argumentů, vyznění 
je zřetelné a hlavně konsensuální. 
V prvé řadě byla shoda na tom, že 
ČBA zůstává tak jako doposud 
platformou pro vedení diskuse. Ve 
vztahu k ministerstvu byl potvrzen 
princip aktivního přístupu a nabídky 
expertní kapacity pro objektivní 
ukotvení rozpravy.  

Prezidium také vyslechlo 
informaci o tom, jak pokračují aktivity ČBA, a 
na základě této informace konstatovalo zejmé-
na, že očekává zhruba do poloviny listopadu 
předložení návrhu kodexu, upravujícího vztahy 
bank a retailových klientů. Práce na tomto ko-
dexu se úspěšně rozběhly, nyní nás však čeká 
náročné období interních diskusí nad textem 
jeho návrhu. Ve vhodný okamžik samozřejmě 
budeme diskutovati s třetími stranami, zejména 
se zástupci organizací na ochranu spotřebitelů. 

S organizacemi chránícími zájmy 
spotřebitelů jste podle Vašich prohlášení již v 
kontaktu. Jak vypadají tato jednání a s kým 
konkrétně je vedete? Došli jste k nějaké sho-
dě či společnému postupu? 

O rozvíjení vztahu s organizacemi 
chránícími zájmy spotřebitelů skutečně usiluje-
me. Analýza trhu  i monitoring sentimentů kli-
entské veřejnosti je pro řadu bank nevyhnutelně 
průběžným prvkem jejich podnikání. Pro asoci-
aci jako celek jde však o relativně novou aktivi-
tu, k níž byla vytvořena cesta vlastně již před 
rokem, kdy na naší půdě vznikla rozhodnutím 

prezidia pracovní skupina pro spotřebitelské 
otázky. Kontakty s organizacemi byly navázány, 
došlo k řadě schůzek včetně setkání na vysoké 
úrovni.  

Do této chvíle jsme identifikovali dva 
partnery, a to Sdružení obrany spotřebitelů ČR a 
Sdružení českých spotřebitelů. Pokud jde o 
obsah našich debat, samozřejmě jsme stále v 
úvodním stádiu vzájemného testování a hledání 
témat k diskusi a forem budoucí spolupráce. 
Uspořádali jsme společně pilotní seminář, kam 

jsme jako téma přinesli otázky regu-
lace a samoregulace a obsahu a role 
bankovních kodexů. Osobně jsem 
byl velmi příjemně překvapen akti-
vitou účastníků; nebylo to zdaleka 
formální či společenské setkání, na-
opak – obě strany využily příležitos-
ti podělit se o názory a zkušenosti. 
Co mohou a co nemohou tyto 

organizace do diskuse s bankami vlastně 
poskytnout? 

To je významná otázka, na kterou ne-
existuje triviální odpověď. Je však třeba ji vy-
jasnit, abychom do těchto kontaktů nevkládali 
nesplnitelná očekávání. V současné konstelaci 
například tyto organizace nemohou být zpro-
středkovatelem objektivního obrázku postojů 
klientské veřejnosti, neboť se u nich koncentrují 
jen jednotlivé kritické ohlasy. Ostatně na zmíně-
ném semináři sami otevřeně přiznali, že žádnou 
objektivní analýzou nedisponují.  

My s nimi jistě budeme chtít debatu o 
našich iniciativách vést, to však neoslabí inten-
zitu našeho volání po vytvoření objektivní ana-
lytické opory pro budoucí diskuse. Na druhou 
stranu tyto organizace mají zkušenosti se vzdě-
lávacími projekty. Na poli vzdělávání zřejmě 
mohou být cenným zdrojem poznatků díky 
svým kontaktům na podobně zaměřené organi-
zace v zahraničí. Proto bych s nimi určitě počí-
tal pro projekty finančního vzdělávání, o nichž 
nyní intenzivně vedeme rozpravu. 

V říjnovém vydání  
časopisu Bankovnictví  

se dočtete o … 
 

* aktuálním vývoji úvěrů 
* přípravě na Basel II a hlavně  
  o nové evropské směrnici CRD 
* tom, jak měřit ziskovost  
  v bankách a pojišťovnách 
* změně strategie retailových   
  bank na trhu realit 
* dodržování opatření ČNB  
  o interním auditu 
* trendech v oblasti leasingu 
* ohrožení bankovních IT systémů  
  – a jak se tomu bránit 
 

Ukázkový výtisk zdarma a infor-
mace o předplatném získáte na 
tel. čísle 800 110 022 nebo na  
http://bankovnictvi.ihned.cz. 
 

Časopis je také k dostání ve 
volném prodeji. Seznam prodejen 
na www.economia.cz/prodejny. 

PRÁVĚ VYCHÁZÍ 

Společnost LEGENDOR spol. s r.o. Vás zve na seminář: 
INDUSTRIALIZACE SEKTORU FINANČNÍCH SLUŽEB, 3. listopadu 2005 
lektor: Prof. Dr. Zbyněk Sokolovský 
Termín industrializace finančních služeb je do značné míry synonymem pro optimalizaci, 
racionalizaci a využití nových technologií, ale skrývá v sobě ještě něco navíc.  
Snaží se do bankovní praxe přinést obdobné procesy, které v průmyslu vedly k trvale  
exponovanému postavení některých podniků a jejich schopnosti neustále se dynamicky 
měnit. Na semináři se bude hovořit o tom, co se mohou banky od průmyslu naučit,  
jakým chybám zamezit a který směr vývoje urychlit. 

Bližší informace na www.legendor.cz, nebo na tel.: 224 247 268,  
Mgr. Jitka Hauptvogelová, e-mail: hauptvogelova@legendor.cz 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.economia.cz/prodejny
http://www.legendor.cz
mailto:hauptvogelova@legendor.cz
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GRAF TÝDNE EKONOMIKA 
Řežábek: Stát není připraven na přijetí eura  

Česká republika není připravena na přijetí eura, míní člen bankovní rady ČNB Pavel 
Řežábek. Podle něj se musejí státní instituce především vyrovnat s tím, že po přechodu 
na společnou evropskou měnu přijdou o měnovou politiku, kterou dosud vykonává ČNB. 
Stát poté bude muset centrální banku zastoupit, na což ale zatím není připraven. Řežábek 
se domnívá, že existují i technické problémy. Státní instituce totiž při samotném přecho-
du na euro budou muset po nějaký čas pracovat s korunou i s eurem najednou. Na to 
však nejsou technicky vybavené. Kritéria, která bude muset ČR při přechodu na společ-

nou evropskou měnu splnit, jsou navíc podle Řežábka mnohdy příliš rozvolněná a EU dávají volnou 
ruku, koho do eurozóny přijme. Zavedení eura bude stát podle Řežábka miliardy korun. Zatím není mož-
né přesně stanovit, na kolik ČR přechod na euro přijde. "Konkrétní číslo asi neřeknu, to se dá predikovat 
až v okamžiku, kdy dojde k rozhodnutí, že euro se bude zavádět," podotkl. Také banky se podle něj muse-
jí kvůli zavedení eura připravit na miliardové investice.  

"Vystoupení pana Řežábka je pohoršující. Udělal tím ostudu České národní bance, protože ČNB 
se dohodla s premiérem a ministerstvem financí (na tom), že budeme společně prosazovat termín přistou-
pení k jednotné evropské měně v roce 2010," řekl ministr financí Sobotka. Řežábek dodržení tohoto 
termínu vidí pesimisticky, bez reforem to prý bude možná o dost později.Guvernér centrální banky Zde-
něk Tůma by si měl podle ministra udělat pořádek. "Není možné, aby jednotliví členové bankovní rady 
vystupovali s takovými názory a poškozovali Českou republiku v zahraničí," uvedl Sobotka. 

Sněmovna schválila základní parametry rozpočtu   
Sněmovna chválila základní ekonomické ukazatele státního rozpočtu na příští rok. Deficit roz-

počtu bude 74,4 mld. Kč při příjmech 884,4 mld. Kč a výdajích 958,8 mld. Kč.  

Sobotka čeká, že HDP v roce 2006 vzroste o 4,4 % 
Ministr financí Bohuslav Sobotka očekává, že HDP vzroste v roce 2006 o 4,4 %. Hlavním zdro-

jem růstu bude podle něj domácí poptávka, která ovšem nebude tažena pouze spotřebou domácností, ale 
i vysokou mírou investic, příznivým vývojem zahraničního obchodu a plánovaným poklesem daňové 
zátěže. "Rizikem pro ekonomický růst zůstává tedy pouze vnější prostředí. Negativně budou na růst půso-
bit přímo i se zpožděním především vysoké ceny ropy a neropných komodit a velmi nízký ekonomický růst 
v zemích našich nejvýznamnějších exportních trhů," tvrdí.  

Průmysl v srpnu mírně zpomalil tempo růstu  
Průmyslová výroba, která patří k tahounům české ekonomiky, v srpnu mírně zpomalila meziroč-

ní tempo růstu na 8,6 %. O měsíc dříve stoupla o 11,2 %, což byl nejvyšší růst za poslední rok. Podle 
analytiků se průmysl udržuje v dobré kondici a jeho oporou je hlavně automobilové odvětví.  

Schodek běžného účtu platební bilance klesl  
Schodek běžného účtu platební bilance se v srpnu snížil na 8,991 mld. Kč z červencových 

10,466 mld. Kč. Pasivum běžného účtu podle ČNB ovlivnil schodek obchodní bilance a bilance výnosů. 
Ekonomy výsledek platební bilance potěšil. Trh očekával schodek kolem 11 mld. Kč.  

MF ČR zvyšuje odhad letošního růstu HDP  
Ministerstvo financí zveřejnilo aktualizovanou makroekonomickou prognózu, ve které zvýšilo 

odhady inflace a růstu HDP pro letošní rok. HDP by tak letos měl podle odhadů ministerstva vzrůst o  
4,8 % místo dříve předpokládaných +4,0 %. Také inflace by měla být vyšší, a to 1,9 % místo 1,8 %.  

Zvýšení úroků kvůli inflaci není optimální  
Jan Frait z bankovní rady ČNB nepovažuje preventivní zvyšování úrokových sazeb kvůli reakci 

inflace na vysoké ceny energií za optimální řešení. V rozhovoru pro agenturu Reuters řekl, že prudký 
růst nákladů na energie může krátkodobě zvednout inflaci až o jedno procento. Cena ropy by ale také 
mohla zpomalit ekonomický růst.  

TECHNOLOGIE 
LogicaCMG získala  
firmu Unilog 
LogicaCMG dosáhla dohody o převzetí přibližně 
třetiny akcií francouzské firmy Unilog. Hodnota 
operace je 255,4 mil. EUR. Budou-li splněny 
určité podmínky, učiní LogicaCMG i nabídku na 
odkup zbývajících akcií Unilog. Vznikne tak 
skupina s více než 27 tisíci zaměstnanců, celo-
světovou sítí poboček a ročním obratem 2,1 mld. 
GBP. Tato skupina bude patřit mezi 10 největších 
poskytovatelů IT služeb na evropském trhu, se 
zvláště silnou pozicí ve Velké Británii, Nizoze-
mí, Francii a ČR. Uskutečnění akvizice ještě 
podléhá celé řadě podmínek, včetně schválení ze 
strany akcionářů společnosti LogicaCMG.  
Nový multifunkční  
stroj od CANONU nabízí 
široké možnosti užití 
Nový tiskový stroj Canon CLC 3220, který se 
před pár týdny dostal na trh, se stal novým hitem 

v oblasti kancelářské techniky. 
Vynikající barvy, široké mož-
nosti nejrůznějších uživatel-
ských úprav a možností ocení 

všichni ti, kteří jsou zvyklí pracovat s vysoce 
profesionální technikou.  
Zařízení bylo navrženo tak, aby se co nejlépe 
začlenilo do kancelářského prostředí a stalo se 
hlavním terminálem, který zajišťuje kompletní 
automatizaci práce v kanceláři a správu cenných 
dokumentů. Toto prostorově úsporné zařízení je 
vybaveno funkcí vyspělého digitálního kopírová-
ní, funkcemi schránky, síťovým tiskem, skenova-
cími funkcemi a navíc umožňuje snadnou distri-
buci informací v různorodém digitálním prostře-
dí. Díky čtyřem bubnům a technologii tisku s 
jedním průchodem papíru je rychlost tisku až 32 
stran za minutu při zpracování barevných i čer-
nobílých dokumentů. Automatickým oboustran-
ným tiskem lze navíc ušetřit náklady na papír.  

Bankovnictví prochází řadou změn, konkurenční prostředí sílí  
a břemeno dodržování zákonných pravidel roste –  

banky jsou vystaveny novým výzvám. 
 
 
 

Srdečně Vás zveme na 5. strategické setkání topmanagementu českých a slovenských 
bank. Přijďte ve dnech 7. a 8. prosince 2005 na konferenci  

"Bankovní dny IIR"!  
Dozvíte se jaké jsou nejnovější trendy v regulaci bankovního odvětví na úrovni  

Evropské unie nebo co a jak dělat, aby Vaše banka byla na poli svého businessu úspěšná. 
Představíme Vám úspěšné projekty z českých a slovenských komerčních bank.  

Vyslechněte si zkušenosti největších osobností bankovní branže a navazujících odvětví.  
Přihláška a informace o programu na http://www.konference.cz/banking.cfm. 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.konference.cz/banking.cfm
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ZE ZAHRANIČÍ 
Vyšší ochrana před spotřebitelskými úvěry  

Lidé, kteří si budou v EU brát spotřebitelský úvěr, by v budoucnu měli mít více práv. Úvěr by 
mohli splatit předčasně a do 14 dnů od podpisu by mohli od smlouvy beztrestně odstoupit. Evropská 
komise vyšla vstříc požadavkům Evropského parlamentu a pozměnila svůj návrh směrnice o spotřebitel-
ských úvěrech. Zástupci veřejných bank však návrh EK kritizují a tvrdí, že jen prodraží úvěry.   

EK má signály o problémech s kartami  
Evropská komise má údajně první signály o problémech na trhu platebních 

karet, informoval náměstek ministra financí Tomáš Prouza. Dosavadní vyšetřování 
prý ukazuje, že poplatky spojené s používáním karet "nejsou přiměřené". Konečné 
výsledky by měla EK zveřejnit na počátku příštího roku.  

Irská Anglo Irish Bank se chystá na český trh  
Irská Anglo Irish Bank, která se zaměřuje na trh s nemovitostmi, pravděpodobně vstoupí v roce 

2006 na český trh. Uvedla to v rozhovoru pro list Czech Busines Weekly online ředitelka marketingové-
ho oddělení banky Mary Nolanová. Anglo Irish je pátou největší bankou v Irsku podle tržní kapitalizace. 
Její celkové jmění činí 34,3 mld. EUR. Specializuje se na financování rozvoje trhu s nemovitostmi.  

Již 1 000 000 produktů přímého bankovnictví KB 
Komerční banka dosáhla v těchto dnech hranice 1 000 000 prodaných produktů přímého ban-

kovnictví. Přímé bankovnictví KB, které je dostupné 24 hodin denně 365 dní v roce, mělo na konci září  
více než 770 tisíc klientů. Měsíčně je prostřednictvím těchto distribučních kanálů zadáno téměř 7 mil. 
platebních příkazů a zasláno více než 2 mil. SMS zpráv s informacemi o účtech a transakcích platební 
kartou. Telefonní centrum obslouží měsíčně více než 1 200 000 příchozích hovorů.  

Poštovní spořitelna chce být jedničkou  
Poštovní spořitelna zveřejnila svou strategii pro příštích deset let. Cílem je stát se do roku 2015 

jedničkou na trhu pro drobnou klientelu. Jako první banka nabídne Poštovní spořitelna mobilní bankovní 
poradce. Na trh uvede nové produkty, například na jaře 2006 hypotéku. Banka chystá i další nové pro-
dukty zejména v oblasti úvěrů. V delším časovém horizontu plánuje PS zavedení služby cash back, která 
umožní klientům při placení kartou současně požádat obchodníka o vydání další hotovosti z účtu. 

KB úspěšně umístila novou emisi HZL 
Komerční banka úspěšně umístila novou emisi hypotečních zástavních listů při emis-
ním kurzu 109,74 % k datu vydání 21. 10. 2005. Celkový umístěný objem je 10 mld. 
Kč. HZL (ISIN CZ0002000664) jsou splatné v roce 2015 a jsou úročeny pevnou úroko-
vou sazbou. Úrok je vyplácen jednou ročně, vždy zpětně za příslušné výnosové období.  

Emise hypotečních zástavních listů Volksbank CZ 
Volksbank CZ vydává první samostatnou pětiletou emisi hypotečních zástavních listů v objemu 

500 mil. Kč a sazbou kuponu 3,70 % ročně. HZL jsou splatné v roce 2010, termín emise je  
18. října 2005. Dodatek k prospektu HZL schválila Komise pro cenné papíry 1. září a prospekt je k dis-
pozici v sídle emitenta a na internetových stránkách www.volksbank.cz.  

Wüstenrot vydá HZL v objemu 400 mil. Kč  
Wüstenrot hypoteční banka vydá hypoteční zástavní listy v objemu 400 mil. Kč. Úrok je stano-

ven na 4,55 % a dluhopisy jsou splatné v roce 2010, informovala mluvčí České spořitelny Klára Gajduš-
ková. ČS je vedoucím manažerem emise hypotečních zástavních listů. Wüstenrot je oprávněna vydávat 
jednotlivé emise zástavních listů až do celkové hodnoty 6 mld. Kč.  

(Pokračování na stránce 4) 

Cena ropy může být  
do 20 let 160 USD  
Ceny ropy by se mohly v příštích 20 letech do-
stat až na 160 USD za barel, pokud bude nedo-
statek zásob a firmám se nebude dařit rychle 
zvyšovat těžbu. Předpovídá to německý výzkum-
ný ústav DIW. Na nejbližší období ale předpoví-
dá spíše mírný pokles cen. Ceny ropy jsou už 
více než dva roky v silné růstové fázi a na konci 
srpna se barel americké ropy West Texas Inter-
mediate dostal na rekordní hodnotu 70,85 USD.  
Bankovní poplatky by 
mohly v SVE klesnout 
Bankovní poplatky by mohly ve střední Evropě 
(SVE) postupně mírně klesnout, a to včetně 
České republiky, míní šéf KBC Bank André 
Bergen. Naopak v Belgii jsou podle něj neúnos-
ně nízké a budou se muset postupně zvýšit. Vý-
voj poplatků podle něj nesouvisí s tlakem vlád, 
ale s podmínkami na trhu. 
ECB: výzva k ostražitosti 
před inflací  
Evropská centrální banka v říjnovém bulletinu 
vyzvala k maximální ostražitosti před inflací. 
Banka se obává růstu inflačních tlaků a svým 
postojem se přiklání k tzv. jestřábí politice. Tak 
se označuje snaha zpřísnit měnovou politiku 
zvyšováním úrokových sazeb.  
Ekonomika eurozóny  
letos poroste 

Ekonomika zemí eurozóny le-
tos vzroste o 1,3 %. Ve třetím 
čtvrtletí by HDP měl stoupnout 
meziročně také o 1,3 % proti 
předchozím třem měsícům o 

0,4 %. Vyplývá to z odhadu německého výzkum-
ného institutu Ifo, francouzského statistického 
úřadu INSEE a italského institutu ISAE.  
Fazio popřel podporu 
domácím bankám  
Guvernér italské centrální banky Antonio Fazio 
10. října před římskými vyšetřovateli popřel, že 
by stranil italským bankám na úkor zahraničních. 
Fazio to řekl u výslechu, který trval zhruba pět 
hodin a týkal se vyšetřování soubojů o převzetí 
italských bank.  
Novým guvernérem Ingves  
Novým guvernérem švédské centrální banky 
Riksbank byl jmenován Stefan Ingves (52 let). 
Ten ve funkci nahradí Larse Heikenstena, který 
minulý měsíc na funkci rezignoval. Ingves dopo-
sud působil jako ředitel oddělení měnového a 
finančního systému v rámci MMF. Před svým 
odchodem do Fondu v roce 1999 působil v cent-
rální bance jako viceguvernér. Heikensten neče-
kaně rezignoval na konci září. Z centrální banky 
odchází do Evropského účetního dvora.  
Slováci souhlasí  
se zavedením eura  

Se zavedením eura souhlasí 
56,3 % Slováků. Vyplývá to 
z průzkumu společnosti Me-
dian SK. Proti přechodu z 
koruny na společnou evrop-

skou měnu se vyslovilo 38 % dotázaných. Dal-
ších 5,6 % respondentů se neumělo k otázce 
vyjádřit. Průzkum se uskutečnil v srpnu a září. 
Jednoznačnou podporu euru deklarovalo 20,2 % 

BANKY 

Stovky IT profesionálů a odborníků z řad businessu mají čas  
na jedinou konferenci v roce. Buďte jedním z nich a zúčastněte se  

 

       Symposium ITxpo,  
 

největší události v odborném IT světě. 
 

Načerpejte nejnovější poznatky z ICT pro bankovnictví z oblastí bezpečnosti IT, integrace aplikací,  
outsourcingu, řízení provozu IT, softwarové architektury, řízení informatiky a z mnoha dalších témat. 

 

Na jediném místě naleznete:  ● 100+ prezentací analytiků Gartner ● Individuální setkání 
s analytiky ● Speciální sekci pro 80 vystavujících technologických firem  
● Nejnovější průzkumy a analýzy ● Setkání s kolegy a mnohem víc…. 

 

Využijte možnosti získání výhodnější ceny při registraci přes lokální zastoupení společnosti Gartner v ČR. 
Pro bližší informace o symposiu a registraci se prosím obraťte na slečnu Janu Zámečníkovou  

(tel. +420 739 037 179, e-mail: jana.zamecnikova@gartner.com, http://www.gartner.com). 
 

Mediálním partnerem sympózia je časopis Bankovnictví.  

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.volksbank.cz
mailto:jana.zamecnikova@gartner.com
http://www.gartner.com
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BAWAG Bank nabízí půjčku až půl milionu 
BAWAG Bank nabízí bez vysvětlování a bez ručitele osobní půjčku s měsíční splátkou již od 

399 Kč. Výše půjčky je od 20 000 až do 500 000 Kč, délka splácení je 12 – 72 měsíců, úrokové sazby od 
7,15 % p.a. (RPSN od 11,31 %). Není nutné navštívit pobočku, stačí zavolat na bezplatnou infolinku, 
kde klient ihned zjistí, za jakých podmínek a kolik mu BAWAG Bank půjčí. Do druhého dne klienta 
kontaktuje bankéř, který se zájemcem dohodne další postup. Nově BAWAG Bank nabízí i možnost po-
jištění schopnosti splácet vypůjčenou částku.   

Likvidátorka přerušila výplatu věřitelů  
Zhruba 1300 klientů Plzeňské banky bude muset ještě několik měsíců čekat na výplatu vkladů. 

Konkurzní správkyně sice veškerý majetek zpeněžila, ale likvidátorka se proti návrhu na 
částečnou výplatu věřitelů odvolala. Obává se, aby peníze nezmizely nenávratně v cizině.  

Česká spořitelna bude mít novou budovu 
Česká spořitelna ve spolupráci se Sekyra Group zahájí výstavbu nové budovy svého 

technického centra v Praze 4. V ní najde lepší pracovní podmínky asi 1100 zaměstnanců.  

GE Money pořádá od 17. října Responsibility Week 
Firmy patřící do skupiny GE Money organizují v týdnu od 17. října Responsibility Week – týden 

odpovědného chování. Hlavním cílem akce je zvýšit povědomí o odpovědném chování GE Money – a to 
jak při poskytování finančních produktů a služeb, tak ve vztahu k zaměstnancům a ke svému okolí.  

PS rozšířila možnosti zasílání peněz za hranice  
Poštovní spořitelna rozšířila možnosti výhodného zasílání peněz do zahraničí. Nově mohou lidé 

se službou Eurogiro posílat peníze do dalších šesti zemí. Přibyly Belgie, Kanada, Rumunsko, Řecko, 
Španělsko a Turecko. Celkem tak lze zasílat peníze do 15 zemí i přijímat je z nich za poplatky od 50 Kč. 

Mobilní operátoři v SOLUS  
Mobilní operátoři začali smluvní klienty posuzovat podle toho, jak splácejí peníze 
nejen za jejich faktury, ale i za úvěrové produkty. Firmy Eurotel, T-Mobile a Oskar 
Vodafone vstoupily do sdružení SOLUS, které v databázi spravuje informace o neplatí-
cích klientech některých bank a splátkových a leasingových společností. Klienti mobil-
ních operátorů, kteří budou v prodlení se třemi fakturami či po dobu 90 dní, se dosta-
nou do databáze a ztíží se jim přístup k půjčkám. "Do registru budou zařazeny infor-

mace pouze o klientech, kteří neplatí své závazky opakovaně po dlouhou dobu," uvedl Aleš Janků z Aso-
ciace provozovatelů mobilních sítí. Zařazení do databáze se může týkat smluvních zákazníků, kterých je 
podle Janků zhruba 3,4 milionu. Klienti mobilních operátorů k tomu ale musejí dát souhlas. Pokud jej 
neudělí, nemohou od operátorů očekávat některé výhody, které však Janků nespecifikoval.  

(Pokračování ze stránky 3) 
ze 786 dotázaných. Spíše pro jednotnou měnu 
bylo 36,1 % lidí. Spíše proti zavedení eura se 
vyslovilo 24,6 % respondentů a s určitostí evrop-
skou měnu odmítlo 13,4 % dotázaných.  
Nejbohatším obyvatelem 
Maďarska je ruský bankéř  
Ruský bankéř Megdet Rahimkulov je pravděpo-
dobně nejbohatším člověkem, který žije v Ma-
ďarsku. Napsal to maďarský list Népszabadság. 
Hodnota Rahimkulova majetku se podle odhadů 
listu pohybuje kolem 83 mld. HUF, což je  
v přepočtu téměř 10 mld. Kč. Druhým nejbohat-
ším člověkem v Maďarsku je ředitel největšího 
finančního ústavu OTP Sándor Csanyi. Třetí 
místo mezi maďarskými boháči zaujal realitní 
magnát Sándor Demjan.  
Snížení odhadu  
hospodářského růstu USA 
Přední ekonomové snížili odhad amerického 
hospodářského růstu. Ve třetím čtvrtletí se hrubý 
domácí produkt USA podle nových předpovědí 
zvýšil o 3,4 %, odhady před měsícem uváděly  
v průměru 3,6 %. Dopad hurikánů Katrina a Rita 
bude ale jen krátkodobý, uvedla studie v bulleti-
nu Blue Chip Economic Indicators. 
Pojišťovna Lincoln  
koupí Jefferson-Pilot  
Americká pojišťovna Lincoln National Corp. 
koupí menšího konkurenta Jefferson-Pilot Corp. 
za 7,5 mld. USD v hotovosti a výměnou akcií. 
Spojením vznikne jedna z největším životních 
pojišťoven v USA.  
Citigroup pomůže Asii 
Největší světová finanční skupina Citigroup 
oznámila, že firma a její zaměstnanci věnují 
finanční částku ve výši až 3 mil. USD jako hu-
manitární pomoc při odstraňování následků kata-
strofálního zemětřesení, které postihlo Jižní Asii.  
Japonské akcie  
s nejvyšším růstem  
Ceny japonských akcií se 11. října na burze  
v Tokiu výrazně zvýšily a hlavní index zazname-
nal největší jednodenní růst za poslední více než 
rok. Pomohla mu především statistika, která 
ukázala vyšší růst zakázek na strojní zařízení. 
Zvyšuje se ale i kurz dolaru. 
Výhody karet  
VISA Commercial 
Za loňský rok byl zaznamenán nárůst objemu 
finančních prostředků utracených prostřednic-
tvím karet VISA Commercial o 28,5 %. Objem 
finančních prostředků vynaložených prostřednic-
tvím těchto karet se za finanční období ke konci 
června 2005 zvýšil z 33,9 mld. EUR na 43,6 
mld. EUR v celém regionu Visa Europe. To do-
kládá, že asociace Visa získává stále významněj-
ší postavení ve firemním i ve veřejném sektoru. 
Ve stejném období totiž vzrostl o 30 % i objem 
plateb uskutečněných u obchodníků. Průměrná 
cena transakce činí 124 EUR, zatímco u spotře-
bitelských karet 66,4 EUR. Došlo i k nárůstu 
počtu karet Visa Commercial – celkem jich je v 
oběhu 6,5 milionu, což představuje nárůst o  
21,7 %. Každá z těchto karet byla použita prů-
měrně 55,7krát během roku.  
Raiffeisen zaplatí  
za Aval 1 mld. USD 
Rakouská finanční skupina Raiffeisen Internatio-
nal zaplatí za koupi druhé největší komerční 

KAPITÁLOVÝ TRH 
BGS Levi Group: další primární emise akcií? 
Česko-slovenská společnost BGS Levi Group plánuje, že na Burze cenných papírů Praha v prvním polo-
letí příštího roku upíše primární emisi akcií za stovky milionů korun, informoval týdeník Euro. Firma 
BGS Levi Group byla do českého obchodního rejstříku zapsána letos 2. srpna, sídlo společnosti je  
v Praze. Počátkem roku se slovenská jednička v prodeji IT techniky BGS - Distribution a čtyřka na čes-
kém trhu, brněnská Levi International, dohodly na uzavření strategického partnerství a majetkovém 
propojení obou firem. Akcie slovenské a české firmy budou v nejbližších týdnech převedeny do BGS 
Levi Group. "Majitelé zůstanou stejní, jen si přerozdělí akcie v nově vzniklém subjektu," sdělil ekono-
mický ředitel a předseda dozorčí rady BGS - Distribution Dušan Krčmárik. 

Regionální index akcií CESI skončí  
Akciový index společností obchodovaných na středoevropských a východoevropských burzách 

CESI, jehož součástí jsou i české emise, se přestane na konci roku po takřka 10 letech počítat. Důvodem 
je změna podmínek na trzích a odlišné zájmy investorů.  

České akcie se vracejí na kapitálový trh  
Volný trh RM-S se rozrůstá o další čtyři emise akcií, které byly v minulosti staženy z obchodo-

vání na oficiálním trhu RM-S. Jedná se o akcie významných českých společností Madeta, Západočeská 
plynárenská, Šmeral Brno a Lafarge Cement. Uvedené akcie byly vybrány na Volný trh RM-S zejména  
s ohledem na jejich značný hospodářský význam v oblasti jejich podnikatelských aktivit. Důležitým 
faktorem je také široká vlastnická struktura, zejména rozptýlenost akcií mezi drobnými akcionáři. 

Burza ukončila testování centrálního depozitáře  
Pražská burza ukončila testování centrálního depozitáře, jenž by měl sjednotit podmínky v ob-

lasti vypořádání cenných papírů s EU. V následujících týdnech chce předat podklady Komisi pro cenné 
papíry, která bude rozhodovat o licenci. Spuštění provozu depozitáře lze předpokládat zhruba do šesti 
měsíců od doby, kdy burza obdrží povolení KCP.  

Certifikátům zatím brání právní otázky 
Obchodování v západní Evropě oblíbených investičních certifikátů či warrantů i na pražské 

burze zatím brání právní překážky – není jasné, zda jde o cenné papíry, či deriváty. Situace by se měla 

(Pokračování na stránce 5) 
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banky Ukrajiny Aval téměř 1 mld. USD. Infor-
movala o tom agentura Reuters s odvoláním na 
zdroj blízký situaci. Raiffeisen oznámila dohodu 
o převzetí ukrajinské banky v srpnu. K ceně se 
však odmítla vyjádřit. Díky převzetí, které by 
mohlo být dokončena do prosince, se Raiffeisen 
stane jedničkou na ukrajinském trhu.  
Japonci schválili  
privatizaci pošt  
Obě komory japonského parlamentu schválily 
návrh privatizace poštovního systému. V jeho 
rámci funguje i největší spořitelna světa a vý-
sledkem privatizace bude vznik největší soukro-
mé banky na světě. Spor o privatizaci pošt se 
nedávno stal hlavním důvodem pádu tamní vlá-
dy. V rámci legislativy bude japonská pošta 
nejprve rozdělena do čtyř samostatných celků a  
v říjnu 2007 zprivatizována. Holdingová společ-
nost, která tak vznikne, bude do roku 2017 po-
stupně prodávat akcie součástí, které se zaměřují 
na životní pojištění, zasilatelství a správu spoři-
cích účtů. Japonský poštovní systém disponuje 
asi 25 000 poštovními úřady, zaměstnává asi 260 
000 lidí a spravuje aktiva za zhruba 3 bil. USD.   
Raiffeisen  
International si věří 

Skupina Raiffeisen Interna-
tional letos předpokládá 
silný nárůst zisku, zisk RI 
by měl být přibližně o 50 % 
vyšší než loňských 209 mil. 

EUR (bez výsledků ukrajinské Bank Aval). Pro 
roky 2006 a 2007 vedení banky předpokládá 
průměrný roční růst celkových aktiv o 20 %. Pro 
rok 2007 skupina stále drží cíl návratnosti kapi-
tálu ROE na úrovni 25 % a C/I pod úrovní 60 %. 
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POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

vyjasnit do konce roku, uvedl ředitel burzy Petr Koblic. "Burza je technologicky připravena tak, že certi-
fikát dokáže zobchodovat třeba zítra," řekl Koblic s tím, že o zájmu investorů není třeba pohybovat. 
Poptávka je i mezi členskými obchodníky burzy, kteří jako jediní mohou novinku na trh přivést.  

Šéf burzy nečeká privatizaci přes trh  
Generální ředitel pražské burzy Petr Koblic neočekává od vládní koalice v tomto volebním ob-

dobí rozhodnutí o prodeji státního majetku přes kapitálový trh. Všechny české vlády zatím při privatizaci 
dávaly přednost přímým prodejům strategickým investorům.  

(Pokračování ze stránky 4) 

Pojišťovnu prodá stát zřejmě v obchodní soutěži  
Stát zřejmě prodá Komerční úvěrovou pojišťovnu ve veřejné obchodní soutěži. Uvedl to gene-

rální ředitel mateřské Exportní garanční a pojišťovací společnosti (EGAP) Pavol Parízek. Stát vyčlenil 
komerční aktivity EGAP na novou firmu letos, komerční pojišťovna zahájila činnost v říjnu. Stát chce 
prodat strategickému partnerovi v pojišťovně většinový podíl, hodlá si však zároveň ve firmě podržet 
blokační minoritu. O tom, kdy prodej začne a především jakou formou, rozhodne vláda. O koupi mají 
prý zájem významné světové úvěrové pojišťovny.  

ČSOB nerozhodla o Hornickém penzijním fondu  
Skupina ČSOB zatím nerozhodla o tom, zda bude Hornický PF Ostrava působit samostatně, 

nebo jeho klienti přejdou do fondů ČSOB. Hornický PF koupila ČSOB od společnosti OKD a Odboro-
vého svazu pracovníků hornictví, geologie a naftového průmyslu. Jednání  završil podpis smlouvy. Pře-
vod akcií fondu, který má 19 000 klientů, podléhá souhlasu MF. Změna se dotkne jen vlastnické struktu-
ry fondu, uvedl místopředseda představenstva OKD Petr Motloch. Klienti, které z velké části tvoří za-
městnanci OKD, podle něj žádnou změnu nezaznamenají. Skupina OKD bude zároveň i nadále poskyto-
vat svým zaměstnancům, kteří jsou klienty fondu, stejný příspěvek na penzijní připojištění jako dosud.  

Z CSLP bude opět Winterthur  
Společnost Credit Suisse Life & Pensions již oznámila, že od ledna 2006 dochází ke změně 

názvu společnosti na Winterthur ve všech zemích střední a východní Evropy, v nichž působí. V ČR již 
proběhl masivní direct mail, díky němuž o změně vědí všichni klienti CSLP penzijního fondu a pojišťov-
ny. Podobně informovala Credit Suisse Life & Pensions také zaměstnavatele, s nimiž spolupracuje  
v oblasti poskytování zaměstnaneckých benefitů. Přeměna neznamená pro klienty CSLP žádné úpravy 
ve  smlouvách, které zůstávají plně platné v původním znění. Hlavním cílem změny je posílit přítomnost 
skupiny Winterthur Group na trzích střední a východní Evropy. 

LEASING, FAKTORING A SPLÁTKOVÝ PRODEJ 
GE Money Multiservis nabízí kartu v síti Tesco  

Společnost GE Money Multiservis připravila se společností Tesco další výhodnou 
nabídku, která usnadní nakupování zákazníkům této sítě. Po předložení potřebných 
dokladů na finančních stáncích v síti Tesco je možné podepsat smlouvu a získat 
kreditní kartu MoneyCard. Všichni zákazníci, kteří si pořídí kartu MoneyCard na  
obchodním místě společnosti Tesco, mohou využít 5% slevu na nákup zboží. 

Factoringové firmy profinancovaly 20 mld. Kč 
Factoringové společnosti v ČR profinancovaly ve 3. čtvrtletí pohledávky za 20,489 mld. Kč. 

Nejlepších výsledků dosáhla společnost Transfinance, která od července do září letošního roku odkoupi-
la pohledávky v hodnotě 5,5 mld. Kč. Největší podíl na celkovém objemu zakázek opět vykázal tuzem-
ský factoring (77,73 %, 15,92 mld. Kč). Exportní factoring tvořil 16 % celkového objemu obchodů a 
dosáhl částky 3,29 mld. Kč. Importní factoring se financováním pohledávek za 0,5 mld. Kč podílel  
2,44 % na celkovém objemu obchodů factoringových společností. 

Nejoblíbenější Delvita a OBI 
Nejoblíbenějším obchodníkem roku 2005 se v hlasování 

veřejnosti stal obchodní řetězec Delvita. Průzkum firmy Incoma 
Research, která oslovila 1000 lidí, přiřkl titul Obchodník roku 2005 
síti hobbymarketů OBI. Letos poprvé určovala nejlepší obchodníky v 
jednotlivých oborech veřejnost, loni měla výběr na starost odborná 
porota. Kromě Delvity a OBI v jednotlivých oborech dále vynikl 
hypermarket Kaufland, supermarket Albert, prodejce nábytku IKEA, síť drogistických prodejen Teta, 
prodejce elektrozboží OKAY, obchody Baťa, velkoobchod Makro a internetový obchodník Internet 
Shops. Loni se absolutním vítězem ankety o nejlepšího obchodníka stala společnost Tesco Stores ČR.  

    

Kam směřuje finanční poradenství  
   odborný seminář  
    20. října 2005  
   v Kongresovém centru Praha 
   Tematické bloky:  

• regulace a dozor 
   registrace zprostředkovatelů v pojišťovnictví,    
   příprava nového zákona o finančním zpro- 
   středkování, role profesních asociací  
   v samoregulaci 
• možnosti produktového portfolia  
   vnitřní organizace poradenských firem, mož- 
   nosti produktového portfolia, vyhodnocová 
   ní, srovnávání produktů a vývoj webových  
   nástrojů  
   Účastnický poplatek je 2640 Kč 
   (vč. DPH a občerstvení) 

   Více informací na: 
   www.FPweb.cz/FPservis 
   seminare@economia.cz 
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